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Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråds sammanträde 2006-04-10 
 
Justeras 2006-04-11 
 
 
 
………………………………… ………………………………….. 
Sven Ingvar Larsson  Ingrid Stockman  
 
Närvarande ledamöter SPF Sven-Ingvar Larsson 
  SPF Clas Hagwall 
  SPF Jutta Askergren 
  SPF Margareta Thörnblom 
  PRO Ingrid Stockman 
 
Närvarande ersättare SPF Rune Hasp 

SPF Yvonne Wendt 
  SPF Ulla Löfberg 
  PRO Anita Lundin 
   
 
Föredragande tjänstemän: Marianne Snell, Gunvor Jansson samt Anne-Maria Klint §§ 3-5 
samt Helen Engberg. 
 
§ 1. Val av protokolljusterare 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd beslutar att utse Sven Ingvar Larsson och Ingrid Stockman 
att justera dagens protokoll. 
 
§ 2.  Tid för protokolljustering 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd beslutar att protokollet ska justeras den 11 april kl.14.00. 
 
§ 3. Yttrande över detaljplan Svea Fanfar 
Anne-Maria Klint redovisar planförslaget för Svea Fanfar. Det kommer att byggas 500 
lägenheter som blir bostadsrätter och för att detta ska bli möjligt kommer man att riva hela 
kvarteret. I nuläget har Östermalm inga planer att bygga något vård- och omsorgsboende på 
området. 
 
Denna uppfattning delades ej av pensionärsrådet som anser att Östermalm behöver 
ytterliggare bostäder för äldre. 
 
§ 4.Yttrande över detaljplan för Beckholmen och Djurgårdsvarvet. 
Anne-Maria Klint informerar om de två alternativ som föreligger. Pensionärsrådet anser att 
förslagen är intressanta men vidhåller tidigare förslag att bygga äldreboende i kvarteret 
Grönland. 
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§ 5. Fler lättillgängliga sittplatser 
Ett företag som utvecklat offentliga utomhusmöbler har lämnat en skriftlig presentation till 
ordföranden. Stadsdelsnämndens pensionärsråd finner det angeläget med fler sittplatser för 
äldre och handikappade och vidarebefordrar informationen till Kultur och Miljö. 
 
§ 6. Föregående sammanträdesprotokoll 
Efter genomgång läggs protokollet till handlingarna. Ordföranden i handikapp och 
pensionärsråd kommer att utväxla kallelser och protokoll med varandra för att stämma av om 
det finns gemensamma frågor.  
 
§ 7. Rapport från äldreboendena 
• Kampementsbacken – Yvonne Wendt rapporterade från det första förtroenderådet, där  

kritik framförts bl a vad gäller inflyttningen, fastighetsfrågor, inredning, 
kompetensutveckling/handledning, schema och organisationsfrågor. Ett informations-
material behöver utarbetas till boende och närstående vad det innebär att bo på ett modernt 
vård- och omsorgsboende. Förvaltningen kommer att lämna en utvärdering samt 
brukarundersökning till stadsdelsnämnden i maj och ärendet kommer dessförinnan att 
behandlas av pensionärsrådet. 

 
• Rio servicehus – På förtroenderådet på Rio hade ritningarna för det nya Rio vård- och 

omsorgsboendet presenterats, samordning av gemensamhetsutrymmena kommer att ske 
mellan olika verksamheter. 

 
• Linnégården – Attendos övertagande av verksamheten har gått bra. 
 
• Dianagården – En Lex Sara-anmälan har nyligen skett. 
 
§ 9. Information från KPR  
Efter genomgång läggs protokoll 2/2006 till handlingarna. Ordföranden informerar från 
kommunala pensionärsrådets senaste sammanträde, där bl a nya regler för bistånds- 
handläggning presenteras. 
 
 
§ 10. Kvalitetsarbete 
Arbetet med KLEO fortskrider enligt planerna. 
 
§ 11. Köp av vård och omsorgsboende i stadsdelarna Norrmalm och Kungsholmen. 
Det sker en samverkan och samutnyttjande mellan Östermalm, Norrmalm och Kungsholmens 
stadsdelsförvaltningar angående vård och omsorgsplatser. Pensionärsrådet har inga 
synpunkter på förvaltningens redovisning. 
 
§ 12. Redovisning av avslagsbeslut särskilt boende 2002-2005 
Avslag på ansökan om särskilt boende har minskat från 57 år 2002 till 40 avslagsbeslut 2005. 
Pensionärsrådet ser minskningen på två sätt. Det ena sättet är att man är i så stort behov av 
plats när man söker så att ansökan ej kan avslås. Det andra sättet kan vara att man inte i lika 
stor utsträckning som tidigare söker till servicehus och vård och omsorgs-boenden eftersom 
man tror att det är svårare att få plats. 
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§ 13. Remiss av Stockholms miljöprogram 2007-2010 
Pensionärsrådet avstår från engagemang i ärendet. 
 
§ 14. Länsstyrelsens tillsyn av äldreomsorgen 2001-2005 
Förvaltningen lämnar en sammanfattning av Länsstyrelsens tillsyn av äldreomsorgen 2001-
2005. Pensionärsrådet vill ta del av Socialstyrelsens Allmänna råd om Social dokumentation. 
 
§ 15. Regler för förtroenderådet - information från KPR och diskussion 
De riktlinjer för förtroenderåd som finns på Östermalm har delgivits kommunala pensionärs-
rådet, som underlag för gemensamma riktlinjer i staden. 
 
§ 16. Stockholm stads äldreomsorgsplan 2006-2010. 
Utifrån Stockholms stads nya äldreomsorgsplan sid 18 ”Staden ska stödja 
frivilligorganisationer och föreningar genom t ex ekonomiska bidrag, upplåtelse av lokaler 
eller andra stödformer” framför SPF och PRO med hänvisning till detta att lokaler ska ställas 
till pensionärsorganisationernas förfogande, helst till 0-taxa. 
 
 
Helen Engberg 
sekreterare 
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